

[Text]

**Mr. Atkinson:** In regard to SIRC, when was your interview with SIRC?

**Mr. Ostrovsky:** Several weeks ago, about a month, or maybe a little more, but that's . . .

**Mr. Atkinson:** A month ago.

**Mr. Ostrovsky:** Roughly, yes.

**Mr. Atkinson:** Do you recall by whom you were interviewed?

**Mr. Ostrovsky:** No. I've had two gentlemen. They gave me their names in passing; I didn't ask for more. It was in their offices. I had no worry about that. I don't memorize names that well, so I didn't even try.

**Mr. Atkinson:** Were they staff members, or do you think they were. . . ?

**Mr. Ostrovsky:** Staff members, I think.

**Mr. Atkinson:** In their interview, did they ask you about September 1990—the incident you mentioned?

**Mr. Ostrovsky:** Yes. We went through more or less everything in a short meeting. It was about an hour.

**Mr. Atkinson:** You went up to the October incidents you listed—

**Mr. Ostrovsky:** Yes.

**Mr. Atkinson:** —the slashing of tires and being followed.

**Mr. Ostrovsky:** Everything.

**Mr. Atkinson:** An article published by Martin Rudner, "By Way of Deception, or Disinformation, or Fabrication"—you're familiar with the article?

**Mr. Ostrovsky:** I saw it today. It was supposed to have been published in *The Citizen*, but it wasn't.

**Mr. Atkinson:** Okay. In this article, the author indicates that there was in your book, by way of deception, some indications of activity in Sri Lanka.

**Mr. Ostrovsky:** Correct.

**Mr. Atkinson:** It says there was a judicial inquiry in Sri Lanka—

**Mr. Ostrovsky:** A commission of inquiry.

**Mr. Atkinson:** —and this commission of inquiry lasted over a year—

**Mr. Ostrovsky:** Yes.

**Mr. Atkinson:** —and they looked at the specific allegations mentioned in your book that the Mossad provided military training, both to the Sri Lankan security forces and the Tamil Tigers; Mossad sponsored a fictitious feasibility study for an agricultural project as a means of securing a contract for an Israeli construction company on the Mahaweli—

**Mr. Ostrovsky:** Mahaweli project.

[Translation]

**M. Atkinson:** Et quand votre rencontre avec le CSARS a-t-elle eu lieu?

**M. Ostrovsky:** Il y a quelques semaines, environ un mois ou peut-être un peu plus, mais. . .

**M. Atkinson:** Il y a un mois.

**M. Ostrovsky:** À peu près.

**M. Atkinson:** Vous vous souvenez du nom de vos interlocuteurs?

**M. Ostrovsky:** Non. Ils étaient deux. Ils m'ont signalé leurs noms en passant; je ne leur ai rien demandé de plus. J'étais dans leurs bureaux. Je ne me préoccupais pas de cela. Je ne retiens pas très bien les noms de toute façon, donc je n'ai même pas essayé.

**M. Atkinson:** Étaient-ils des membres du personnel ou pensez-vous qu'ils étaient. . . ?

**M. Ostrovsky:** Des membres du personnel, je pense.

**M. Atkinson:** Au cours de cette entrevue, vous ont-ils posé des questions sur l'incident de septembre 1990 que vous avez mentionné?

**M. Ostrovsky:** Oui. Nous avons fait à peu près le tour de la question au cours d'une brève rencontre. Cela a duré environ une heure.

**M. Atkinson:** Vous êtes revenu sur ces incidents d'octobre. . .

**M. Ostrovsky:** Oui.

**M. Atkinson:** . . . vos pneus taillés et la filature.

**M. Ostrovsky:** Tout.

**M. Atkinson:** Il y a un article de Martin Rudner intitulé «By Way of Deception, or Disinformation, or Fabrication». Vous connaissez cet article?

**M. Ostrovsky:** Je l'ai vu aujourd'hui. Il devait être publié dans le *Citizen*, mais ne l'a pas été.

**M. Atkinson:** Bon. Dans cet article, l'auteur dit que vous parlez dans votre livre de certaines activités au Sri Lanka.

**M. Ostrovsky:** C'est juste.

**M. Atkinson:** Il dit qu'une enquête judiciaire a eu lieu là-bas. . .

**M. Ostrovsky:** Une commission d'enquête.

**M. Atkinson:** . . . et que cette commission a enquêté pendant plus d'un an. . .

**M. Ostrovsky:** Oui.

**M. Atkinson:** . . . et examiné toutes les informations qui se trouvent dans votre livre où vous dites que le Mossad aurait donné une formation militaire à la fois aux forces de sécurité du Sri Lanka et aux Tigres tamouls; que le Mossad aurait parrainé une étude de faisabilité fictive pour un projet agricole dans le dessein d'obtenir un contrat pour une entreprise de construction israélienne dans le cadre du Mahaweli. . .

**M. Ostrovsky:** Le projet Mahaweli.